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Izveštaj sa kvalifikacija za Evropsko prvenstvo za kadetkinje 
 
 
 
Organizacija jedne od osam grupa kvalifikacija za Evropsko prvenstvo 2015. za kadetkinje 
poverena je Crnoj Gori i gradu Baru. Turnir je održan od 9. do 12. januara i na njemu su 
učestvovale reprezentacije domaćina Crne Gore, kao i Grčka, Holandija i Austrija. Za 
suđenje su pored mene bile delegirane sledeće sudije: Ines Renč iz Nemačke(IRC), 
Omara Rudina iz Albanije (IR) i kao zamena na dan početka turnira je stigao iz Sarajeva 
naš kolega i prijatelj Jasmin Husejnović (IR). 
Delegat i kontrolor suđenja je bio Bela Hobor iz Mađarske, a supervizor Mišel Eno iz 
Belgije. 
 
Na put sam krenuo 8. januara u ranim jutarnjim satima i posle kratkog i prijatnog leta do 
Podgorice zaputili smo se ka Baru. Bio sam u kolima sa gospodinom Belom Hoborom koji 
je sleteo samo pola sata posle mene, pa smo imali vremena da se setimo svih utakmica 
koje je sudio u Beogradu kao i one specijalne dve na finalu Svetske lige 2005. i 2009. 
godine. Naravno odmah je pitao kako su svi njegovi prijatelji sudije i čelnici saveza i 
naravno sve pozdravlja. Već tada sam video koliko je naša organizacija cenjena. Sve one 
priče starijih kolega koje sam slušao toliko godina unazad su potvrđene u samo pola sata 
razgovora sa sudijskom legendom kakva je gospodin Bela Hobor. 
 
Tog dana smo imali još kratku preliminarnu inspekciju hale i tehnički sastanak uveče i 
zakazali smo prvu kliniku za sutra ujutru u 10 sati. 
 
Petak 09.01. 
 
Na prvoj sudijskoj klinici gospodin Hobor nam je objasnio da ćemo mi kandidati imati 
priliku da više sudimo kao 1. sudije i da je meni poverena prva utakmica na turniru koja je 
praktično finale pre finala. Objasnio nam je koji ćemo protokol koristiti i šta on od nas 
očekuje u prvim mečevima. Uglavnom su sve instrukcije iste kao one koje mi koristimo 
tako da ništa novo nemam da prenesem. Ono što je najbitnije je da nam je gospodin 
Hobor preneo svoje samopouzdanje i objasnio nam je da je najbitnije od svega kako 
kontrolišemo utakmicu i poštujemo ekipe.  
 
Utakmica koja je otvorila turnir Holandija-Grčka je bila finale pre finala i poverena je meni 
kao prvom sudiji. Obe ekipe su počele meč sa dosta grešaka u sevisima kao i greškama 
odigravanja loptom. Tome je doprinela i dosta hladna hala. Odlično sam se snašao što se 
tiče kriterijuma i za to sam pohvaljen kasnije. Meč je trajao 5 setova, a vremenski 2 sata i 
25 minuta. Sve kolege su se obradovale jer se znalo ko plaća pivo kasnije!  
Sledeća utakmica je takođe bila u 5 setova, pa je i koleginica Ines iz Nemačke bila 
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zadužena za jednu turu u kafani... 
 
Posle moje utakmice sam imao priliku da se družim sa našom koleginicom Sonjom 
Simonovskom iz Bara i zaista je bilo zadovoljstvo videti je posle par godina. Jako mi je bilo 
drago kad sam čuo i od nje da joj na Ligi Šampiona odlično ide i da je zadržala onaj svoj 
specifični duh po kome je svi pamtimo. 
 
Subota 10.01. 
 
Na klinici ujutru Bela Hobor je pohvalio moje suđenje, a naročito način na koji je vođena i 
kontrolisana utakmica. Bio je izuzetno zadovoljan sudijskom tehnikom i znacima, ali mi je i 
napomenuto da za nijansu sporije ubuduće pokazujem znake posle poena i da uvek 
sakupim informacije od linijskih sudija i drugog sudije, čak i kada je svima jasno šta se 
dogodilo. Posebno sam pohvaljen što sam dosudio dva "tanka" bloka u petom setu na 
rezultatu 12:10 i 14:12. Sve druge sitnice koje su meni normalne je nazvao "srpskim stilom 
suđenja" i tu je svima bilo jasno na šta se misli. Meni je naravno bilo izuzetno drago kada 
pohvale dolaze od takve sudijske veličine kao što je Bela Hobor. 
 
Popodne sam bio drugi sudija na utakmici Grčka-Austija koja je bila malo kraća i trajala je 
samo 2 sata u 4 tesna seta. Kolega Jasmin Husejnović iz BIH i ja smo pokazali pravi 
primer saradnje i suđenja koje se praktikuje u našem regionu. Svi su bili zadovoljni i 
ponovo je utakmica prošla bez ijednog protesta. 
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Nedelja 11.01. 
 
Na klinici smo se bavili utakmicama iz prethodnog dana. Što se mene lično tiče ponovo 
sam dobio pohvale oko nenametljivog stila suđenja, a posebno je pohvaljeno pokazivanje 
znakova posle dosuđivanja, saradnja sa kolegom i kretanje. Pošto su koleginice iz Albanije 
i Nemačke imale nekih sitnijih propusta u kretanju i sudijskoj tehnici gospodin Hobor je 
rekao da mu se sviđa moj stil i ponovo ga okarakterisao kao "spski stil suđenja" i primer za 
druge kolege. Moram da priznam da mi je od tolikih pohvala bilo i malo neprijatno.  
 
Ostale savete koje smo dobili bih stavio u grupu svih onih koje mi dobijamo od naših 
delegata i sudija koje sude na međunarodnoj sceni. Na međunarodnom turniru se vidi da 
se isplati predani rad koji mi imamo u našoj organizaciji i savezu.  
 
Uveče sam sudio kao 1 sudija poslednju utakmicu na turniru koja je u slučaju povoljnog 
rezultata donosila plasman pobedniku pošto je ekipa Holandije pobedom u prethodnoj 
utakmici obezbedila prvo mesto.  
Ekipa Grčke je pobedila retultatom 3-1 domaćina Crnu Goru i plasirala se na Evropsko 
prvenstvo kao najbolja drugoplasirana ekipa iz svih 8 grupa. Ponovo je sve proslo bez 
protesta i svi su na kraju čestitali na suđenju. Koliko je atmosfera bila sportska i prijateljska 
svedoči i Sirtaki koji je posle utakmice pušten sa razglasa, a igračice Grčke su zaigrale uz 
aplauz svih u hali. 
 
Lepo je bilo učestvovati na turniru koji je prošao bez ijednog protesta, a siguran sam da su 
i sudije svojim ponašanjem i suđenjem tome doprinele. 

 
 
Posle utakmice gospodin Heno kao supervizor nam se zahvalio na saradnji i lepom 
druženju tokom turnira. Gospodin Bela Hobor nas je sve pohvalio, a posebno kandidate 
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koji su opravdali njegovo poverenje i obećao je da će o nama napisati najbolje evaluacije i 
poslati ih u CEV. 
 
Što se tiče saveta upućenim meni pohvaljeno je kako sam usporio pokazivanje znakova 
kao i sve one sitnice na koje mi je ukazano posle prvog dana. Svi smo primenjivali 
instrukcije sa klinika i time je gospodin Hobor bio izuzetno zadovoljan jer je najbitnije 
usvajati savete i napredovati iz utakmice u utakmicu. 
 
Uveče smo i pored olujnog vremena iskoristili priliku da se družimo do kasno u noć i 
zadovoljstvo mi je posebno bilo što nam se pridružila koleginica Sonja, koja je i ceo dan 
bila sa nama, vodila nas da vidimo stari grad Bar i pravila nam društvo u hali kada ne 
sudimo. Njeni saveti i konsultacije oko sudijske tehnike i prakse će mi svakako dobro doći 
u budućnosti. Njoj je bilo drago da čuje neke preporuke iz naše, srpske prakse, jer je i 
sama rekla da je suđenje srpskih sudija uvek na najvišem nivou. 
 

 
 
U ponedeljak ujutru na doručku smo se rastali, a naše druženje prethodne noći je 
predstavljeno kao dobar primer kako sudijski kolegijum treba da sarađuje na turniru, jer je i 
to sastavni deo našeg posla, pogotovo kada se na turniru posao kvalitetno uradi. 
 
Sa turnira odlazim bogat novim iskustvima, upoznao sam nove sportske prijatelje, ponovo 
se video sa starim prijateljima i imao čast da se družim i dobijam sudijske i životne savete 
od velikih poznavaoca sudijskog posla. Zaista mi je bilo veliko zadovoljastvo da 
predstavljam našu sudijsku organizaciju i Odbojkaški savez Srbije. 
 
Sportski pozdrav, 
Đorđe Stevanović 


